



لجنة التمويل المؤسسي، وكالة الجامعة للدراسات العليا والبحث العلمي،  
 جامعة الملك فيصل، وزارة التعليم، المملكة العربية السعودية  
 Institutional Funding Committee (IFC), Vice Presidency for Graduate Studies and Scientific Research  
 King Faisal University (KFU), Ministry of Education, Saudi Arabia

التمويل المؤسسي  
**Institutional Funding**

نهاية العقد وانتهاء صلاحيته Contract End and Expiry Date	بداية العقد Contract Starting Date	4	مدة العقد (بالأشهر) Contract Duration (in Months)
---	---------------------------------------	---	--

#### 2.1. Performance Indicators

#### ١. مؤشرات الأداء

النشاط	الحد الأقصى للميزانية في حالة وجود ٥٪ على الأقل من منسوبي الجامعة في المشروع، والمؤلف الأول والمراسل من الجامعة (أو في حالة النشر في أعلى ١٪ في التخصص في كلاريفيت)	الحد الأقصى للميزانية في حالة وجود أقل من ٥٪ من منسوبي الجامعة في المشروع، والمؤلف الأول والمراسل من الجامعة	الحد الأقصى للميزانية في حالة وجود أقل من ٥٪ من منسوبي الجامعة في المشروع، والمؤلف الأول والمراسل من الجامعة	الحد الأقصى للميزانية في حالة وجود أقل من ٥٪ من منسوبي الجامعة في المشروع، والمؤلف الأول والمراسل من الجامعة	الحد الأقصى للميزانية في حالة وجود أقل من ٥٪ من منسوبي الجامعة في المشروع، والمؤلف الأول والمراسل من الجامعة	الحد الأقصى للميزانية في حالة وجود أقل من ٥٪ من منسوبي الجامعة في المشروع، والمؤلف الأول والمراسل من الجامعة	النشاط
أوراق بحثية ١Q	٣٠,٠٠٠ ريال	١٠,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	١٠,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	Budget if at Least 50% of Team Members Are KFU Affiliates and if the First and Corresponding author Are KFU Affiliates (or if the Manuscript Is Published at the top 1% in Clarivate)
أوراق بحثية ٢Q	٢٨,٠٠٠ ريال	١٠,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	١٠,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	Budget if Less Than 50% of Team Members Are KFU Affiliates and if the First and Corresponding author Are KFU Affiliates
أوراق بحثية ٤Q, Q فقط الكليات الإنسانية أو الباحث الرئيس طالباً	٢٥,٠٠٠ ريال	١٠,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	١٠,٠٠٠ ريال	٥,٠٠٠ ريال	Budget if Less Than 50% of Team Members Are KFU Affiliates and if the First or Corresponding Researcher Is a Non-KFU Affiliate

#### Who is Eligible to be the First Author

- الطلبة، الخريجون، الأساتذة، الأستاذة المشاركون، الأساتذة المساعدون، المحاضرون، المعيدون، الموظفون، التقاعدون، المبعوثون.

#### Who is Eligible to be a Co-Author

- الطلبة، الخريجون، الأساتذة، الأستاذة المشاركون، الأساتذة المساعدون، المحاضرون، المعيدون، الموظفون، التقاعدون، المبعوثون.

The indicator is considered completed when either of the following conditions is met:

- A manuscript is published in Clarivate-indexed journals (Q1 or Q2). Given that Institutional Funding is competitive, its standards are high, and publication is not allowed in Q3 and Q4. That said, the social-science colleges, diverse teams of researchers from the sciences and social sciences colleges and teams wherein the first author is a student are allowed to publish in Q3 and Q4, and the budget will become 25,000 SAR for the 'Research Articles' category
- نشر ورقة علمية في كلاريفيت (Q1, Q2). كون أن التمويل المؤسسي هو تنافسي، فالمعايير عالية، ولا يسمح بالنشر في Q3 و Q4. ويستثنى من ذلك: ١) الكليات الإنسانية، ٢) في حالة كون المؤلف الأول طالباً، حيث يسمح لهاتين الفئتين بالنشر في Q3 و Q4.

يعد المؤشر مغلقاً في حالة تحقق أي من الشروط التالي:



- Articles indexed in the Clarivate-based Emerging Sources Citation Index are not accepted.
- The full budget will be granted even if there are less than 50% of KFU affiliates and the first and corresponding researchers are non-KFU affiliates if the manuscript is published at the top 1% and 5% in Clarivate.

- لا تقبل الأوراق المصنفة في Emerging Sources Citation Index في كلاريفيت.
- تمنح الميزانية كاملة حتى في حالة وجود أقل من ٥٠٪ من منسوبي الجامعة في المشروع وكون المؤلف الأول والمراسل ليس من منسوبي الجامعة عند النشر في أعلى ١٪ و ٥٪ في كلاريفيت.

### 3.1. Human Resources

### ١.٣ الموارد البشرية

النطاق	توضيح	Description	Realm
المؤلف الرئيسي	<ul style="list-style-type: none"> <li>المؤلف الرئيسي هو الممثل الوحيد لجميع المؤلفين والمحات في الفريق البحثي لدى اللجنة.</li> <li>يتم تحويل كامل الميزانية لحساب المؤلف الرئيسي، وهو من يقرر ويقوم بتوزيع المبالغ بين أعضاء الفريق.</li> <li>المؤلف الرئيسي هو من يتحمل التبعات المالية للمنحة.</li> <li>في حالة وفاة المؤلف الرئيسي أو عجزه عن العمل، فإن المؤلف المشارك الأول في قائمة المؤلفين من منسوبي الجامعة يصبح المؤلف الرئيسي بشكل تلقائي، ويتحمل المسؤوليات والتبعات المالية.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>The lead researcher acts as the official representative of all researchers, as well as the contact point with the IFC.</li> <li>The grant budget is transferred to the bank account of the lead researcher, who is in charge of deciding on and distributing it among team members.</li> <li>The lead researcher bears the financial consequences of the grant.</li> <li>If the lead researcher passes away or is no longer able to work, the KFU affiliate on the top of the list automatically becomes the lead researcher and bears financial consequences and responsibilities.</li> </ul>	Lead Researcher
المؤلف المشارك من خارج الجامعة	<ul style="list-style-type: none"> <li>يجوز أن تشمل المنحة مشاركة باحثين من خارج الجامعة.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>The grant may include the participation of non-KFU researchers.</li> </ul>	Non-KFU Co-Researcher
المؤلف المراسل	<ul style="list-style-type: none"> <li>لا مانع من وجود أكثر من مؤلف مراسل، لطالما أن أحدهما من منسوبي الجامعة.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>There is no objection to having more than one corresponding researcher, as long as one of them is a KFU affiliate.</li> </ul>	Corresponding Author

### 3.2. Contracts

### ٢.٣ العقود

النطاق	توضيح	Description	Realm
عدد العقود	<ul style="list-style-type: none"> <li>لا يوجد حد أعلى لعدد العقود.</li> <li>الاتفاقية غير ملزمة للجنة وغير نافذة عند انتهاء مدةها، ويفقد فريق البحث حقه في أي مطالبات أو مكافآت مالية.</li> <li>لا تحسب من التمويل المؤسسي من رصيد المؤلف من المنح البحثية السنوية العادلة.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>There is no upper limit on the number of contracts.</li> <li>When its duration expires, the agreement becomes invalid. Hence, research team members lose their right to any financial dues.</li> <li>Grants for Institutional Funding do not affect researchers' credit of normal annual funding grants.</li> </ul>	Number of Contracts
تمديد العقد	<ul style="list-style-type: none"> <li>مدة العقد أربع أشهر.</li> <li>يجب أن يتم التقديم على هذه الخدمة لمدة شهرين فقط في حالة الحصول على ما يثبت قبول الورقة البحثية.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>The contract duration is 4 months</li> <li>This service must be submitted for a period of two months only in the event that proof of acceptance of the research paper is obtained</li> </ul>	Extensions
شكر وتقدير	<ul style="list-style-type: none"> <li>يجب تضمين العبارة التالية: "يعرب المؤلفون عن شكرهم لوكالة البحث والإبتكار، وزارة التربية والتعليم في المملكة العربية السعودية لتمويل هذا العمل البحثي من خلال رقم المشروع [ضع هنا رقم المنحة]."</li> <li>يجوز شكر الأفراد، ولكن لا يسمح بشكر أي جهات أخرى.</li> <li>إذا كانت المجلة تعرض عنوانين بريد إلكتروني، فيجب استخدام البريد الإلكتروني الجامعي لمنسوبي الجامعة. يمكن استخدام بريد إلكتروني آخر بالإضافة إلى البريد الإلكتروني الخاص بجامعة الملك فيصل.</li> <li>يجب أن يكون عنوان منسوبي الجامعة كالتالي: "[القسم، أو ما يوازيه]، [الكلية، أو ما يوازيها]، جامعة الملك فيصل، الأحساء، المملكة العربية السعودية". كما يمكن إضافة عنوان أكاديمي آخر للباحثين غير جامعة الملك فيصل، بالإضافة إلى عنوانين جامعة الملك فيصل المشار إليها عاليه.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>The following statement must be included in the article:</li> <li>The authors extend their appreciation to the Deputyship for Research &amp; Innovation, Ministry of Education in Saudi Arabia for funding this research work through the project number XXXX.</li> <li>It is permitted to thank individuals, and yet it is not permitted to thank any other entity.</li> <li>If email addresses are displayed in the article, KFU affiliates must use KFU email addresses. Another email address can be used in addition to the KFU email address.</li> <li>KFU members must use the following affiliation: '[Department, or the equivalent], [College, or the equivalent], King Faisal University, Al Ahsa, Saudi Arabia'. It is permitted to include a non-KFU affiliation for researchers, in addition to</li> </ul>	Recognitions



	the abovementioned KFU affiliations.		
Grant Closure	<ul style="list-style-type: none"> <li>A grant is considered closed if the activity is completed or if the contract expires.</li> <li>The IFC has the right to cancel this agreement at any time upon discovering any violation of these terms and conditions.</li> <li>The IFC reserves the right to delete, amend or add to these terms and conditions (including the budget), based on what it deems the institution's best interests and in line with the budget designated from Institutional Funding.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>يعد أي مشروع بحثي مغلقاً – بشكل تلقائي – في حال تحقيق النشاط أو انتهاء مدة العقد.</li> <li>يحق للجنة إلغاء هذه الاتفاقية في أي وقت عند اكتشاف أي مخالفة لهذه الشروط.</li> <li>يحق للجنة حذف أو تعديل أي من هذه الشروط (بما في ذلك ميزانية المنحة)، حسب ما تقتضيه مصلحة العمل وحسب الميزانية المخصصة من التمويل المؤسسي.</li> </ul>	إغلاق أو إلغاء المشروع
Research Ethics	<ul style="list-style-type: none"> <li>The grant will be withdrawn by the IFC if it is found that the project or the published article contains ethical misconduct, aggression, extremism or intolerance, bears ideas that destabilise societal security or promote terrorism. Withdrawal may also occur in cases of plagiarism or of the article being published in more than one journal. If the grant is withdrawn, the research team loses its financial dues accordingly, and the IFC reserves the right to reclaim any money spent from the grant.</li> </ul>	<p>يتم سحب المنحة من قبل اللجنة في حال تبين أن المخرج تتضمن تصرفات غير أخلاقية، تحاملًا، عدوانية، تطرفًا، تعصباً، أفكاراً تناهض الأمان الفكري والمجتمعى، أو تُعزز الإرهاب. يتم السحب أيضًا في حالة السرقة العلمية أو نشر المقال في أكثر من مجلة. وكون البحث مسحوباً، فإن المؤلفين يفقدون حقوقهم المالية، وتحتفظ اللجنة بحقها في استرجاع أي مصروفات.</p>	أخلاقيات البحث العلمي
Notes	<ul style="list-style-type: none"> <li>Publishing a manuscript out of one's thesis or dissertation is permitted.</li> <li>Through the IFC website, the lead researcher can request a change in the grant title, the removal or addition of researchers or the cancellation of a grant.</li> </ul>	<ul style="list-style-type: none"> <li>لا مانع أن تكون المنشور من رسالة الماجستير أو الدكتوراه.</li> <li>يمكن للباحث الرئيس طلب تعديل عنوان المنحة، حذف أو إضافة باحث، إلغاء منحة من خلال موقع اللجنة الإلكتروني.</li> </ul>	توضيحات

## Endorsement

إقرار

أقر أنا المؤلف الرئيس الموقع أدناه أنني قد قرأت بنود هذا العقد قراءة وافية والتزم بالعمل بمقتضى ما ورد في تلك البنود بشكل تام

I, the Principal Investigator, the undersigned, acknowledge that I have fully read the terms of this contract and have fully committed to acting in accordance with what is stated in those clauses.

--	--